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VRAGEN VAN RAADSLEDEN 
Zaaknummer:  7548-2020 

 
s.v.p. aankruisen welke vraag u wilt stellen 

 
Omschrijving Afdoening 

   

 ☒ 
Actuele vraag voor (raads)vergadering 
(indienen 48 uur voor vergadering)  
 

Schriftelijk 
Vanwege digitaal vergaderen worden vragen zoveel 
mogelijk schriftelijk afgewikkeld 

  
 
 
FORMULERING (SCHRIFTELIJKE) VRAAG  
 

Onderwerp: Natuurclubs woedend op Gemeente Landerd over maai- en kapwerk in Maashorst. 
 
Via Brabants Dagblad vernemen wij dat de natuurorganisaties ernstig ontstemd zijn over maaien 
van bermen en kap- en snoeiwerkzaamheden van houtwallen tijdens het broedseizoen van diverse 
vogels. Ook geven zij aan hiervoor afgelopen jaren al meerdere malen de gemeente gevraagd heeft 
terughoudend te zijn en dat deze waarschuwing steeds genegeerd wordt.  
De volgende vragen willen wij aanstaande voorbereidende vergadering  11 juni met u bespreken. 
Vragen; 

 Klopt het dat hiervoor eerder gewaarschuwd is en hoe kan het dan dat dit toch weer op 
deze wijze wordt uitgevoerd?  

 Welke regie en door wie wordt er gevoerd op dit soort werkzaamheden? 

 Worden belanghebbende/natuurorganisaties vooraf betrokken bij de eventuele 
(noodzakelijke) werkzaamheden? 

 Is men (uitvoerders/beheer) voldoende op de hoogte van de kwetsbaarheid van fauna en 
natuur? 

 Is er ook rekening gehouden met de aanhoudende droogte en dat dit kan betekenen dat 
werkzaamheden anders uitgevoerd dienen te worden dan gebruikelijk? 

 Wat zijn vervolgstappen? 
 

 
 

Ondertekening: 

Datum indiening : 5 juni 2020  

Fractie : Progressief Landerd  

Naam indiener : Jacques Pijnappels  
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ANTWOORD OP (SCHRIFTELIJKE) VRAAG 
 

Datum: 10-6-2020 

 
Antwoord:  
 
De werkzaamheden waren gericht op het opschonen van sloten waarin houtgewas tot ontwikkeling 
was gekomen. Door de werkzaamheden is grote onrust ontstaan bij natuurliefhebbers. Wij 
betreuren dat zeer en zijn tot de conclusie gekomen dat we, ondanks dat we zorgvuldig te werk zijn 
gegaan, dit soort werk niet in deze periode moeten uitvoeren. 
 

 Klopt het dat hiervoor eerder gewaarschuwd is en hoe kan het dan dat dit toch weer op deze 
wijze wordt uitgevoerd?  
Het klopt dat de natuurverenigingen eerder hebben aangegeven dat zij graag zien dat we 
stoppen met het maaien van de sloten en bermen in De Maashorst. Er lopen echter nog enkele 
openbare wegen door het gebied waaraan nog landbouwpercelen grenzen. Hierdoor hebben 
deze sloten nog een waterbergende en afvoerende functie. Dus hoewel het in stand houden van 
deze sloten inderdaad niet strookt met de natuurdoelstellingen en het herstel van het 
watersysteem hebben we, zolang het niet is gelukt om alle tot het natuurnetwerk behorende 
percelen te verwerven, de bestaande functie te respecteren. En daarbij hoort het onderhoud 
van sloten. Want dat is wat er is gebeurd, er zijn geen houtwallen gekapt of gesnoeid, er is 
alleen achterstallig onderhoud weggewerkt in de sloten langs de Palmvenseweg ter 
voorbereiding op de veegronde in het najaar. In de sloten was houtige begroeiing ontstaan. 
Wanneer dat niet jaarlijks met de veegronde wordt afgemaaid kan zich dit ontwikkelen tot 
struikgewas waardoor het niet meer af te maaien is. Dit is afgelopen najaar tijdens de 
veegronde geconstateerd en op een lijstje gezet om op te pakken wanneer de planning dit 
toeliet.  

 Welke regie en door wie wordt er gevoerd op dit soort werkzaamheden? 
De gemeente voert de regie over het beheer van de sloten en bermen. De werkzaamheden zijn 
uitgevoerd door de buitendienst van de gemeente. 

 Worden belanghebbende/natuurorganisaties vooraf betrokken bij de eventuele (noodzakelijke) 
werkzaamheden? 
In dit geval ging het om reguliere onderhoudswerkzaamheden. Hier vindt op voorhand geen 
overleg over plaats. Via het Beheerdersoverleg binnen De Maashorst worden wel meer 
ingrijpende beheermaatregelen en inrichtingsmaatregelen afgestemd met de andere 
terreinbeheerders binnen De Maashorst.  

 Is men (uitvoerders/beheer) voldoende op de hoogte van de kwetsbaarheid van fauna en 
natuur? 
Ja. De direct leidinggevenden zijn hiervoor gecertificeerd conform de voorwaarden van de Wet 
Natuurbescherming. Medewerkers die hier mee te maken hebben in hun werk hebben hiervoor 
cursussen gevolgd die ook regelmatig met een nieuwe cursus worden opgefrist.  

 Is er ook rekening gehouden met de aanhoudende droogte en dat dit kan betekenen dat 
werkzaamheden anders uitgevoerd dienen te worden dan gebruikelijk? 
Om bij te dragen aan het herstel van het watersysteem in het natuurgebied zou je de 
betreffende sloten liefst willen dempen. Maar zoals aangegeven horen deze bij de bestaande 
landbouwfunctie. Zolang ze een functie vervullen zul je ze moeten onderhouden. Dit had ook 
later in het jaar gekund. Er is nu vooral gekeken naar de ruimte die er nu was in de planning. Er 
is op voorhand bekeken of er nestjes aanwezig waren in de te verwijderen beplanting. Dat was 
niet het geval, waardoor de werkzaamheden nu uitgevoerd konden worden. Bezien vanuit de 
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ligging in een natuurgebied en ten tijde van het broedseizoen en de daarmee gepaard gaande 
gevoeligheid, had het werk achteraf gezien beter later in het jaar uitgevoerd kunnen worden.  

 Wat zijn vervolgstappen? 
De werkzaamheden zijn nu stop gezet en worden later weer opgepakt wanneer het reguliere 
broedseizoen is afgelopen.  
Er wordt een overleg gepland met de natuurverenigingen en SBB (als aanliggende eigenaar) om 
uit te leggen waarom we dit doen en samen te bekijken of er wellicht wat meer maatwerk 
mogelijk is. De twee functies landbouw en natuur hebben conflicterende belangen waar wij als 
gebiedsbeheerder mee te maken hebben en blijven houden zolang niet alle als natuurnetwerk 
aangewezen percelen ook daadwerkelijk zijn ingericht als natuur.  

 
 

 


